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Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 6/2014 konaného dne 10. června 2014 
(Výjezdní zasedání na Akademii - Vyšší odborné škole, Gymnáziu a Střední odborné škole 

uměleckoprůmyslové Světlá nad Sázavou) 
 
Přítomni: 

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 6. Brož Ladislav  

2. Kovanda Bohumil 7. Křivánek Roman 

3. Máca Stanislav 8. Ptáček Jaroslav 

4. Ležáková Zuzana 9. Pátek Radek 

5. Bičík Lukáš 10. Jirků Ladislav (předseda) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Hájek Otto 3. Fabeš Roman 

2. Feldbabel Vít 4. Ubr Kamil (tajemník) 

 
Hosté: 

1. Vodička Jindřich (ředitel Akademie - VOS, Gym. 

a SOŠ uměleckoprůmyslová Světlá nad Sázavou) 

7. Doležal Jaroslav (místostarosta Města Ledeč 

nad Sázavou 

2. Čech Stanislav (zástupce ředitele Akademie - VOS, 

Gym. a SOŠ uměleckoprůmyslová Světlá nad Sázavou 
8. Arnotová Lenka (místostarostka Města Světlá 

nad Sázavou) 

3. Horní Josef (vedoucí pracoviště Světlá nad Sázavou 

České zemědělské akademie v Humpolci)  
9. Pech Miroslav (vedoucí oddělení hospodaření 

krajského školství OŠMS KrÚ) 

4. Vitisková Ivana (ředitelka Gymnázia, SOŠ a VOŠ 

Ledeč nad Sázavou) 
10. Hánečka Miroslav (ředitel SVČ Ledeč nad Sázavou) 

5. Rýdlová Vlasta (zástupce ředitelky Gymnázia, SOŠ 

a VOŠ Ledeč nad Sázavou) 11. Vágnerová Petra (ředitelka ZŠ Ledeč nad Sázavou) 

6. Vaněk Petr (starosta Města Ledeč nad Sázavou)  

 
Návrh program jednání: 
 
1. Zahájení jednání; 
2. Společné jednání se zástupci měst a škol Světlé nad Sázavou a Ledče nad Sázavou; 
3. Schválení programu a zápisu; 
4. Informace o bodech projednaných v Radě Kraje Vysočina; 
5. Projednání Pravidel pro přijímací řízení v roce 2015; 
6. Změny v rejstříku škol a školských zařízení; 
7. Diskuze a různé; 
8. Závěr; 
9. Prohlídka prostor Akademie - Vyšší odborné školy, Gymnázia a Střední odborné školy 

uměleckoprůmyslové Světlá nad Sázavou. 
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1. Zahájení jednání 
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu 
přítomných členů konstatoval, že je VVVZ usnášeníschopný. Všichni přítomní se představili. 
 

2. Společné jednání 
Jindřich Vodička přítomné seznámil s Akademií - Vyšší odbornou školou, Gymnáziem 
a Střední odbornou školou uměleckoprůmyslovou Světlá nad Sázavou. Škola vznikla v roce 
2000 sloučením tří škol. Jedna z největších uměleckých škol v ČR. Na škole je vyučováno 
více než 30 oborů a navštěvuje ji přes 600 studentů (možnost přestupu žáků mezi studijními 
a učňovskými obory). Pracuje zde 110 zaměstnanců, z nichž je 13 akademických sochařů, 
malířů a magistrů umění. Ve škole vyučují i dojíždějící umělci z celé ČR i zahraničí. Škola 
spolupracuje s vysokými školami v ČR i v zahraničí. Zaměstnanci i studenti školy se podílí na 
výstavbě budov po celém světě. Sklářská huť je předním producentem olovnatého křišťálu 
v ČR. Studenti restaurují památky a vytvářejí umělecká díla pro zadavatele. Škola plánuje 
rekonstrukci objektu pro nové ateliéry a učebny a rozšíření DDM (ve škole je 90% 
dojíždějících žáků). V současné době také probíhá generální rekonstrukce sklářské huti.  
 
Hlavní témata jednání, do nichž se zapojili zástupci škol na území Světlé nad Sázavou 
a Ledče nad Sázavou: 

- Problematika nepřizpůsobivých žáků středních škol (převážně učňovských oborů). 
Žáci mají špatné návyky, nemají motivaci se vzdělávat a pravidelně docházet 
do vyučování. S tímto souvisí také špatná uplatnitelnost v budoucím zaměstnání.  
V souvislosti s financováním školství ředitelé nemají nástroj, aby s těmito žáky 
studium ukončili; 

- Problematika žáků základních škol, souvisejících s přípravou na střední školy. Žáci 
nemají motivaci se vzdělávat, protože střední školy přijímají žáky bez příjímacího 
řízení. Až 70% žáků ZŠ Ledče nad Sázavou nechávají studiu volný průběh;  

- Vlivem ŠVP je na základních školách nastavena rozdílná úroveň vzdělávání; 
- Špatné nastavení státních maturitních zkoušek. Úroveň znalostí žáka gymnázia 

a žáka učebního oboru s maturitou je značně rozdílná. Státní maturita by měla být 
pouze pro zájemce o studium na VŠ; 

- Trendem je vzdělávání, velké množství bakalářů;  
- Učni dávají přednost pohodlí učeben než praktickému vyučování v dílnách;  
- Problematika praktického vyučování – ideální formou praxe je praxe ve firmách 

(otázka kapacit, bezpečnosti a věku žáka). Duální systém, kooperativní systém; 
- Uplatnitelnost na trhu práce z pohledu vstupně vzdělání a finančního ohodnocení. 

Jindřich Vodička informuje, že v současné době stoupá zájem o řemeslné obory. 
Ivana Vitisková zmínila model financování v Rakousku, který souvisí s uplatněním 
studenta na trhu práce. Pokud žák školy po ukončení studia není uplatnitelný na trhu 
práce, je škole ponížen normativ na žáka. 
 
 

Návrhy řešení: 
- Stejná úroveň vzdělávání na základních školách - jednotné osnovy ŠVP s RVP se 

standardizovanými výstupy;  
- Centrálně nastavit povinné příjímací řízení na střední školy, čímž by bylo dosaženo 

vyšší úrovně žáků na základních školách. Nebo zavést závěrečné zkoušky 
na základních školách; 

- Standardizování zkoušek na víceletých gymnáziích; 
- Zavést vstupní a výstupní testy na středních školách, jako ukazatele kvality školy; 
- Státní maturitní zkouška pouze jako „síto“ pro vysoké školy; 
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- Spolupráce škol a firem pro zajištění odborné praxe pro žáky učebních oborů nebo 
zajištění praxe ve školách. Vybavení dílen pro zajištění služeb pro veřejnost;  

- Systém vzdělávání je nutné řešit komplexně od ZŠ, SŠ, VOŠ a VŠ. 
  
 
Usnesení 09/06/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
rozhodl 

 Informovat o výstupu společného jednání se zástupci měst a škol Světlé 
nad Sázavou a Ledče nad Sázavou radu kraje; 

 Předat zápis na MŠMT; 

 Zaslat zápis přítomným hostům. 
 

Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 

 
3. Schválení programu  

Předseda přednesl návrh programu jednání. Takto navržený program byl 10 hlasy schválen.  
 

4. Informace o bodech projednaných v radě kraje  
Miroslav Pech podal informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 16/2014,  17/2014, 18/2014 a 19/2014 
konaných v období od 6. 5. 2014 do 3. 6. 2014. Podrobnější informace o projednávaných 
materiálech lze získat na: http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada 
 
Stanislav Máca se dotázal na informovanost pro zúčastněné na soutěži Talent Vysočiny, 
chybí zpětná vazba pro školy, v případě, že žák není oceněn. Dagmar Nejedlá předá 
předsedovi návrh na vyrozumění všem nominovaným. 
 
Usnesení 10/06/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o bodech projednaných v radě kraje. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 

5. Projednávání Pravidel pro příjímací řízení v roce 2015 
Miroslav Pech okomentoval každoročně opakující se Pravidla. Prioritou je zachovat poměr 
mezi učebními a studijními obory.  
Hlavními kritérii jsou: 

- Nezvyšovat počty tříd prvních ročníků ve studijních oborech gymnázií a SOŠ; 
- Nezvyšovat počty žáků a žákyň (případně tříd) v učebních oborech: kuchař-číšník, 

cukrář, kadeřnice, mechanik opravář motorových vozidel, autoelektrikář 
- Nezvyšovat počet tříd v denním studiu nástavbových oborů; 
-  Za objektivnost kritérií pro přijímání žáků a žákyň odpovídá ředitel/ředitelka školy. 

Vzhledem k nestandardizovanému systému klasifikace v základních školách 
doporučuje OŠMS, aby u maturitních oborů denního studia skupin M a K a denního 
nástavbového studia byl pro přijetí převažujícím kritériem s nejméně poloviční váhou 
výsledek přijímací zkoušky, a to bez ohledu na klasifikaci ze základní školy 
či zvýhodnění za výsledky v soutěžích aj. V případě přijímání do prvního ročníků 
víceletých gymnázií je doporučeno využívat standardizované přijímací zkoušky, 
a to na všech školách bez rozdílu zřizovatele.  

- V případě nízkého počtu přihlášek do odboru, je diskutováno s řediteli, zdali obor 
otevírat. 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada
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V letošním roce bylo zaznamenáno vysoké omezení zájmu o obchodní akademie.  
OŠMS zpracuje manuál pro ředitele středních škol, jak postupovat při příjímacích řízení. 
Dále přítomní diskutovali o nekalém získávání zápisových lístků pro školy. 
 

6. Změny v rejstříku škol a školských zařízení 
Miroslav Pech okomentoval žádosti o zápis změn do rejstříku škol a školských zařízení 
podané příspěvkovými organizacemi: 

 Základní škola a Praktické školy Chotěboř; 

 Střední škola informatika a cestovního ruch SČMSD, s.r.o. 
 
Usnesení 11/06/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
žádosti o změny v rejstříku škol a školských zařízení. 
 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 

 
7. Diskuze a různé 

VVVZ bude i nadále zasedat první čtvrtek v měsíci od 15:00 hod. 
Dagmar Nejedlá zmínila, že na zdejší akademii byla se základní školou na exkurzi 
a ze strany žáků byl o umělecké obory zájem. 
Akademie - VOS, Gym. a SOŠ uměleckoprůmyslová Světlá nad Sázavou se účastní, 
s velkým úspěchem, přehlídky škol na Slovensku „Mladý tvorca“. 
 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 4. 9. 2014 od 15.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava. 
 

8. Závěr 
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 

9. Prohlídka prostor Akademie - Vyšší odborné školy, Gymnázia a Střední 
odborné školy uměleckoprůmyslové Světlá nad Sázavou. 

Jindřich Vodička seznámil členy VVVZ se sklářskou hutí, dílnami a galerií. Ve 
venkovním areálu mohli přítomní zhlédnout i sochařská díla.  
 
 
PaedDr. Ladislav Jirků 
předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
Mgr. Miroslav Pech 
vedoucí oddělení hospodaření krajského školství Odboru školství, mládeže a sportu 
Krajského úřadu Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 10. června 2014. 


